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Besvarelse af spørgsmål nr. 940 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 940 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 11. april 2025. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Steffen Larsen (LA). 
 
 
 
 
Peter Hummelgaard 
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Spørgsmål nr. 940 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren redegøre for, hvorfor Danmark endnu ikke har 
ratificeret Europarådets konvention om aktindsigt, på trods af, 
at Folketinget gav sit samtykke til tiltrædelsen i 2013, jf. 
lovforslaget til Offentlighedsloven, hvor det fremgår, at 
”Regeringen agter efter lovforslagets vedtagelse at ratificere 
konventionen og i den forbindelse tage de nødvendige 
forbehold. Med vedtagelsen af lovforslaget giver Folketinget sit 
samtykke efter grundlovens § 19, stk. 1, til, at regeringen kan 
foretage den nævnte ratifikation af konventionen” 

 
Svar: 
 
Som det også fremgik af lovforslaget til offentlighedsloven 
(Folketingstidende 2012-13, tillæg A, L 144 som fremsat, s. 16) er det 
Justitsministeriets opfattelse, at offentlighedsloven lever op til 
Tromsøkonventionen. Det vil dog formentlig være nødvendigt at tage 
enkelte forbehold ved en ratificering af konventionen. Det vil kræve en 
nærmere vurdering af offentlighedslovens regler for at afgøre, hvorvidt der 
skal tages et forbehold ved ratificering af konventionen. Eventuelle 
ændringer af offentlighedsloven kan være relevante for denne vurdering.  
 
Jeg mener, at det er mest hensigtsmæssigt, at eventuelle drøftelser om 
ratificering af konventionen afventer det lovforberedende udvalg om 
ændring af offentlighedslovens anbefalinger og eventuelle lovændringer.  
 


	Besvarelse af spørgsmål nr. 940 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg
	Spørgsmål nr. 940 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:
	Svar:


